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Na podlagi 19. člena Statuta Mestne občine Nova Gorica (Uradni list RS, št. 13/12) je 
Mestni svet Mestne občine Nova Gorica na seji dne__________ sprejel naslednji  
 
 
 
 

S K L E P 
 
 

1. 
 
V sodelovanju z delovno skupino za les je potrebno opraviti novelacijo obstoječe študije 
Center za predelavo lesa Trnovo (v nadaljevanju: CPL Trnovo) iz avgusta 2010 z 
novostmi in spremembami, ki so nastale na tem področju ter pripraviti celostno študijo 
lesnopredelovalne verige v Mestni občini Nova Gorica (v nadaljevanju: mestna občina). 
 

2. 
 
Zagnati je potrebno Konzorcij za sonaravno in trajnostno pridobivanje, predelavo in rabo 
lesa v energetske namene z namenom povezovanja občin z zasebnimi lastniki gozdov, 
obrtniki in lesno predelovalnimi podjetji, regijsko razvojno agencijo in SGG Tolmin ter 
generiranja idej za projekte in konkretiziranje le-teh. 
 

3. 
 
Na območju mestne občine se vzpostavi biomasni center s sušilnicami lesa, prodajo lesa, 
proizvodnjo peletov in lesnih bio sekancev, proizvodnjo električne energije ter temelji za 
nadaljnji razvoj lesne predelave. Projekt se pripravi za finančno perspektivo 2014 – 2020 
in se zagotovi obvezno sodelovanje s KENOG-om zaradi daljinskega ogrevanja na lesno 
biomaso. Vključi se CPL na Trnovem, kjer naj bi se odvijala primarna predelava lesa. 

 
4. 

 
Na podlagi prve točke tega sklepa se podpira ustanovitev lesnopredelovalne verige. 
 

5. 
 

V okviru Medpodjetniškega izobraževalnega centra Nova Gorica se vzpostavi razvojni 
center za oblikovanje in predelavo lesa za generiranje novih produktov iz lesa. 

 
6. 
 

Mestna občina bo v okviru svojih pristojnosti pomagala zagotavljati primerna komunalno 
opremljena zemljišča po sprejemljivih cenah. S sprejetjem pravilnika o državnih pomočeh 
bo podjetjem in obrtnikom omogočala pridobitev nepovratnih sredstev. Mestna občina bo 
aktivno spodbujala nastanek in razvoj podjetij s področja lesnopredelovalne industrije. 
 

 
 



 

7. 
 
Ministrstvu za kmetijstvo, okolje in prostor, Ministrstvu za finance in Ministrstvu za 
gospodarski razvoj in tehnologijo se posreduje naslednja priporočila, in sicer: 
 

- na Ministrstvu za kmetijstvo, okolje in prostor bi kazalo ustanoviti službo za les, 
- sprejeti bi bilo potrebno ustrezne administrativne ukrepe za izvoz hlodovine,  
- razmisliti bi bilo potrebno o nižji stopnji davka na nepremičnine za lesene stavbe,  
- na državnem nivoju se izkazuje potreba po ustanovitvi delovne skupine  

oblikovalcev in tehnologov za generiranje novih izdelkov iz lesa in promocijo lesa, 
- priporoča se uvedbo nižje stopnje DDV na izdelke iz lesa. 

 
8. 
 

Ta sklep začne veljati takoj.  
 
 
 
Številka: 900-16/2013  
Nova Gorica,  

Matej Arčon 
ŽUPAN 

 



 

Delovna skupina za les 
 
 
Številka: 900-13/2013-12 
Nova Gorica, 3. marca 2014 
 
 

O B R A Z L O Ž I T E V 
 
Petčlanska komisija za les, ki jo je na seji dne 30. 5. 2014 imenoval Mestni svet Mestne 
občine Nova Gorica, se je sestala na šestih delovnih sestankih, na katere je povabila tudi  
predstavnike GOLEE, RRA, Obrtno-podjetniške zbornice, Gospodarske zbornice, SGG 
Tolmin in oddelka za gospodarstvo Mestne občine Nova Gorica. Komisija za les je najprej 
pripravila smernice za posamezna področja za občinski in državni nivo. 
Posvetila se je področju energetike in uporabe biomase, pripravila je predloge ukrepov za 
povečanje rabe lesa v Mestni občini Nova Gorica in nabor predlogov, ki se jih posreduje 
Ministrstvu za kmetijstvo, okolje in prostor. Za že obstoječo študijo o izvedljivosti za 
vzpostavitev Centra predelave lesa Trnovo je komisija smatrala, da jo je potrebno 
dopolniti.  
Delovna skupina za les se je seznanila s podpisom pisma o nameri za ustanovitev 
Konzorcija za sonaravno in trajnostno pridobivanje, predelavo in rabo lesa v energetske 
namene. V konzorcij bi kazalo poleg občin povezati tudi zasebne lastnike gozdov, 
obrtnike in podjetja iz lesnopredelovalne dejavnosti, regijske razvojne agencije in SGG 
Tolmin, vse iz območja Goriške statistične regije. Smisel konzorcija je v generiranju idej 
za projekte, ki bi jim sledila konkretna dejanja.   
Na območju Mestne občine Nova Gorica bi bilo smiselno postaviti biomasni center 
regijskega značaja. Izbrati bi bilo potrebno takšno lokacijo, ki ima razvito prometno 
infrastrukturo (bližina avtoceste in železnice), kar je predpogoj za uspešen razvoj 
takšnega centra. V okviru biomasnega centra bi najprej bilo smiselno začeti s proizvodnjo 
električne energije s pomočjo lesnih sekancev oziroma peletov in posledično prodajo 
tople vode, kot stranskega produkta, za potrebe daljinskega ogrevanja mesta Nove 
Gorice in naselij Kromberk, Solkan ter Rožna Dolina. Širitev mreže daljinskega ogrevanja 
bi potekala fazno v odvisnosti od vključenosti vseh deležnikov v ta proces, predvsem z 
vidika zagotavljanja količinske zadostnosti potrebnega energenta. Postavitev sušilnice 
lesa bi potekala v soodvisnosti s predhodno fazo in je nujen predpogoj za širitev ostalih 
dejavnosti na območju biomasnega centra: peletirnica (proizvodnja peletov za 
gospodinjstvo in industrijskih peletov), trgovina z lesom, itd. 
Po terminskem planu bi se projekt lahko pripravil do jeseni v letu 2014 ter bil pripravljen 
za prijavo na finančno perspektivo 2014 – 2020, kjer bo zagotovljenega več denarja za 
celostne in teritorialne naložbe. Cilj EU je namreč oblikovanje verig, ki bodo ustvarjala 
nova delovna mesta. Na področju lesa so možnosti še neizkoriščene.  
V pripravi je tudi regijski razvojni program, kjer bi lahko lesu namenili pomembno vlogo. 
Na območju Goriške statistične regije se s pridobivanjem lesa ukvarja 20 pridelovalcev. 
Na območju MONG znaša delež gozdov v zasebni lasti 35%, medtem ko so ostali 
gozdovi večinoma v državni lasti, manjši del gozdov pa je v lasti občine in agrarnih 
skupnosti (5%). 
Letni prirast lesa znaša 104.000 m3, medtem ko znaša možni letni posek 65.000 m3 
lesa. 
Za sekance se uporablja vejevje dreves. Napačno je razmišljanje, da bi lahko les, ki se 
ga nameni za proizvodnjo iverke ali papirja, namenili za sekance, saj se trenutno 
ekonomska računica ne izide. Problem je tudi v razdrobljenosti in velikosti lastniške 
strukture gozdnatih površin. V Avstriji mali lastniki gozdov posedujejo do 200 ha gozda. 



 

Problem proizvajalcev je nabava lesa, saj je trenutno veliko povpraševanje po domačem 
lesu, ki ga nabavljajo v okolici Ljubljane in v Furlaniji-Julijski krajini. 
Na Goriškem deluje 80 obrtnikov, z mizarstvom pa se resno ukvarja 30 – 40 ljudi. Največ 
iverke uvozijo iz Avstrije, velike težave imajo z javnim naročanjem zaradi previsoke cene 
izdelkov iz masivnega lesa. 
V Mestni občini Nova Gorica bi kazalo spodbuditi predelavo lesa in izdelavo izdelkov iz 
lesa in s konkretnimi dejanji pričeti z gradnjo objektov iz lesa, izdelavo masivnega 
pohištva, izdelavo lesenih igral in lesenih igrač. Po vzoru Avstrije bi bilo potrebno 
spodbujati povezovanje v konzorcij (pomoč pri prijavah na javne razpise…), sklad za 
razvoj malega gospodarstva pa bi moral prioritetno obravnavati lesno dejavnost. 
 
Mestnemu svetu Mestne občine Nova Gorica se predlaga, da predlog sklepa sprejme.  
 
 
 
PRIPRAVIL:            mag. Darinka Kozinc 
Miran Ljucovič, podsekretar za področje MS                  PREDSEDNICA                                                                                                        
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


